幼兒教育研究所碩士在職專班碩士學位考試施行要點

Implementation Regulations of In-Service Master Degrees Examination in ECE of NCYU
93年5月6日九十二學年度第二學期第二次系務會議通過

Adopted by Department Affairs Meeting on May. 6th, 2004
第一條 本施行要點依據本校研究所學位考試辦法訂定之。 

First Article  The regulation is based on “Regulations of Master and Doctoral Degrees Examination” of NCYU.
第二條 本所碩士在職專班研究生符合左列各項規定者，得申請碩士學位考試：

(一)該學期修業滿兩年半。

(二)學期修畢本所規定之應修科目與學分。

(三)碩士論文計畫審查通過。

(四)已完成論文初稿，經指導教授認可。

Second Article  In-service graduates of ECE are required to obey the following regulations, and then can start applying master degree examination..
(一)In-service graduates should study for two and half years at the semester of application. 

(二)The graduate should take required courses of ECE and required credits at the semester of application.

(三)The preliminary proposal shall be adopted.

(四)Finish the draft of thesis and get the approval of the advisor.

第三條 碩士在職專班研究生申請碩士學位考試，依下列規定辦理： 

(一)碩士學位考試每年舉辦兩次，依照學校行事曆規定時間內申請。 

(二)申請時應填具申請書，並檢齊下列各項文件，在規定時間內，向本所申請：(1)歷年成績表一份。(2)論文計畫審查通過文件一份。(3)論文初稿及其提要一份。(4)在有審查制度之學術刊物發表一篇以上文章，或以未外審期刊之發表文章二篇抵充。(5)具本所碩士在職專班舉辦各類型學術研討會之出席記錄表，並有導師簽章。

Third Article  In-service graduate who applies master degrees examination should obey the following regulations:

(一)The master degrees examination is held twice an academic-year in accordance with the school schedule.

(二)The application form filled is going to be attached with: (1) An academic-year grade reporting. (2)A proposal passed certification. (3) A draft of thesis and a abstract. (4)One or more academic thesis with peer-review published, or two theses without peer-review. (5)All of conferences presence lists with mentor’s signature.

第四條 組織碩士學位考試委員會，應符合下列規定： 

(一)組織碩士學位考試委員會，其中所外委員至少一人，口試時由指導教授以外之考試委員互推一人為召集人，指導教授為當然委員。 

(二)碩士學位考試委員，除對碩士在職專班研究生所提論文學科有專門研究外，並應具有下列資格之一：(1)曾任教授或副教授者。(2) 擔任中央研究院院士或曾任中央研究院研究員、副研究員者。(3)或有博士學位，在學術上著有成就者。(4)屬於稀少性或特殊性學科，在學術或專業上著有成就者。　 

前項第三款、第四款之提聘資格認定標準，由各系 ( 所 ) 務會議訂定之。 

Forth Article  The committee of master and doctoral degrees examination should be followed with the regulations:
(一)The committee of master and doctoral degrees examination should be at least one committee of different department. One of the committee should be the convener, and the advisor will be the ex officio committee member. 

(二)The committee of master and doctoral degrees examination not only need to have specialties with the thesis that the graduate written, but are required with the following qualifications. (1)The committee is the professor or associate professor. (2)The committee has been the academician, researcher in Academia Sinica or research assistant. (3)Or the committee has the doctoral degree and significant achievements in academic. (4)The committee is with particular specialties and has significant achievements in academic.

The qualifications in the former third and fourth regulations will be decided by the faculty’s meeting.  

第五條 學位考試應符合下列規定： 

(一)碩士在職專班研究生申請學位考試核准備案後，應於論文口試二週前檢具繕印之碩士論文及提要各五份，送請本所審查符合規定後，擇期辦理有關學位考試事宜。 

(二)學位考試以口試行之，成績以七十分為及格。唯若有三分之一(含)以上委員評定不及格者，以不及格論，不予平均。 

(三)學位考試成績不及格而其延長修業年限尚未屆滿者，得於次學期或學年重考，重考以一次為限。
Fifth Article  “Master and Doctoral Degrees Examination” should be in accordance with the following regulations:

(一)After receiving approbation of application for “Master and Doctoral Degrees Examination”, the graduate should submit five theses and five abstracts before two weeks of oral defense to the department. After examining and receiving the thesis, it will carry on the master degrees examination and. 

(二)“Master and Doctoral Degrees Examination” will be in the way of oral examination, the grade should at least 70. If not approved by above 1/3 committee members, the graduate could not pass the examination.

(三)The graduate who fail in “Master and Doctoral Degrees Examination” and need to extend the length of study but not at the time of graduation should retake the examination at next semester or next academic year, and only by one chance. 

第六條 前經取得他種學位之論文不得再度提出。 

Sixth Article  The thesis published in other degrees could not be proposed again.

第七條 已申請學位考試之研究生，若因故無法於該學期內完成學位考試，得申請撤銷該學期學位考試之申請；未撤銷亦未舉行考試者，以一次不及格論。 

Seventh Article  If the graduate who has applied for “Master and Doctoral Degrees Examination” can not finish the examination; he or she should cancel the application for “Master and Doctoral Degrees Examination”. The one who doesn’t cancel “Master and Doctoral Degrees Examination” could not pass the examination. 
第八條 本要點未盡事宜悉依據教育部及本校有關規定辦理。 

Eighth Article  Any statue not stipulated here will be at relevant regulations of Ministry of Education and NCYU.
第九條 本要點經本所所務會議通過，陳請院長核可後施行，修正時亦同。 

Ninth Article  This regulation will be adopted after the approval of institute administrative affairs and approval of dean of college. If there is any clause amended, the procedure above should be taken.

